
ZÁPIS Č. 1/2005 (157) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 11. LEDNA 2005 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 21 senátorů) 
 
Omluveni:   Berta/FaVU, Hádlík/FAST 
       
Hosté:    rektor Vrbka, prorektoři Rais, Jančář, Kazelle, Švec,  

v zastoupení kvestora VUT Kotek, kancléřka Vanýsková,  
ředitel CEVAPO Bejček, ředitel CVIS Marušinec 

     
 

PROGRAM: 
 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora dle plné moci 
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol  
5. Ekonomické záležitosti 
6. Legislativní záležitosti 
7. Pedagogické záležitosti 
8. Různé 
 
 
Členové AS VUT uctili minutou ticha památku zemřelého kvestora Ing. Jaromíra Pěnčíka.  

Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Zbořil, který přivítal všechny přítomné a popřál jim vše 
nejlepší v Novém roce 2005. Dále doc. Zbořil představil nové členy SK AS VUT: studentku FSI 
Danielu Čechovou, která nastoupila jako náhradnice za Ing. Pavla Jelínka (podal demisi) a studenta 
FEKT Jiřího Gajdošíka, který byl zvolen v doplňovacích volbách na FEKT. Oba noví členové AS 
VUT podepsali slib člena AS VUT a obdrželi osvědčení o zvolení.  
 
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Zápis z minulého zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek.  
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ 
Připomínky nebyly vzneseny, program byl schválen.  
 
AD 3) INFORMACE  REKTORA, PROREKTORŮ, KANCLÉŘKY A KVESTORA DLE PLNÉ MOCI 

 Rektor Vrbka 

Rektor Vrbka úvodem popřál všem senátorům úspěšný Nový rok 2005 a dále přednesl následující 
informace:  

 Dne 8. 12. 2004 se konalo jednání Ústavního soudu v Brně, který vydal rozhodnutí, že ve sporu 
bývalých studentů Fakulty architektury VUT (Slezák, Laštovička a Hirnšal) a Ing. arch. Snášela  
má VUT právo přistoupit do sporu na straně studentů jako vedlejší účastník. Na tomto jednání 
vyjádřilo VUT bývalým studentům svou podporu a bude se jim snažit pomáhat i při dalších 
soudních jednáních.  

 Rektor sdělil, že hodnocení v rámci programu TRENDS IV konané na VUT koncem listopadu 
2004 bylo ze strany EUA oceněno děkovným dopisem prezidenta EUA E. Fromenta,. Rektor 
poděkoval prorektoru Raisovi za přípravu podkladových materiálů a za zabezpečení celé akce.   



 Dne 6. 1. 2005 se na VUT uskutečnilo osobní setkání rektora Vrbky s novým rektorem 
Masarykovy univerzity v Brně Fialou týkající se spolupráce mezi VUT a MU zejména v oblasti 
vzdělávání a přípravy programů celoevropského vysokoškolského prostoru; jednání bylo velmi 
otevřené, v nejbližší době se sejdou managementy obou VŠ.   

 Rektor vzpomněl úmrtí kvestora VUT Ing. Jaromíra Pěnčíka a vyslovil politování nad velkou 
ztrátou, která jeho odchodem pro VUT vznikla. V  ekonomické oblasti školy nastala velmi složitá 
situace. Rektor zplnomocnil tajemníka FSI Ing. Vladimíra Kotka k zastupování funkce kvestora 
v plné šíři jeho práv a povinností do doby, než bude jmenován nový kvestor VUT. Výběrové řízení 
na nového kvestora VUT bude vypsáno co nejdříve.  

 
 Prorektor Jančář 

 Informoval o výsledcích výběrového řízení na výzkumné záměry VUT s počátkem řešení od 1. 1. 
2005. Ze strany vedení VUT jsou zvažovány kroky ke zmírnění dopadu těchto výsledků, probíhají 
jednání s děkany fakult. Dále prorektor Jančář zodpověděl dotazy senátorů týkající se možnosti 
finančního dokrytí VZ, jeho informace doplnil Ing. Kotek. Zásadní názor je, že finanční prostředky 
na dokrytí VZ by měly být hledány na příslušné fakultě, na které výzkumné záměry jsou.  

 Koncem ledna se předpokládá jednání mezi vedením VUT a vedením BVV, na konec února je 
připravováno setkání vedení VUT se zástupci vrcholového managementu průmyslových firem.  

 
 Kancléřka Vanýsková 

 Připravuje se zpracování Výroční zprávy VUT za rok 2004, MŠMT zaslalo stejnou rámcovou 
osnovu jako v loňském roce, fakulty zašlou podklady do 20. 2. 2005, termín odevzdání na MŠMT 
je 15. 5. 2005. Akademickému senátu VUT bude výroční zpráva předložena 5. 4. 2005, projednání 
a schválení se předpokládá na zasedání AS dne 3. 5. 2005.  

 Dne 7. 1. 2005 se v Centru VUT uskutečnila tisková konference a následně malá oslava 
100. narozenin bývalého děkana Fakulty elektrotechniky VUT prof. Ing. Jiřího Braunera. 

 
 Prorektor Švec 

 Zhodnotil přípravu organizačního zabezpečení certifikace kreditového systému ECTS  label, které 
se uskutečnilo v loňském roce. Nyní probíhá sběr dat na fakultách k vytvoření informačního 
systému VUT, ve shodě s dlouhodobým záměrem bude VUT koncem roku žádat o udělení 
souhlasu s certifikací. 

 Prorektor informoval o dosavadních jednáních ve věci přípravy standardizované výuky angličtiny 
v bakalářských studijních programech. Dále zodpověděl četné dotazy členů AS VUT týkající se 
časového plánu a možností výuky standardizované angličtiny a jiných cizích jazyků a sdělil, že 
současně s legislativními záležitostmi se připravují i pravidla financování výuky cizích jazyků.  

 Dne 12. 1. 2005 proběhne v Centru VUT prezentace tříletého projektu podpory handicapovaných 
studentů a jejich začlenění do studijních programů na VUT.   

 
 Prorektor Kazelle 

 Zhodnotil oblasti mobility učitelů a studentů, čerpání Mobilitního stipendijního fondu VUT 
a rozvojových programů v roce 2004 a informoval o tom, že v oblasti rozvojových programů 
vzroste částka z 2 mil. Kč v r. 2004 na částku cca 3,5 mil. Kč v r. 2005, což je významný nárůst. 
V oblasti mobility studentů sice nebyl splněn plán výjezdů v r. 2004, avšak celkový počet výjezdů 
v tomto roce byl významně vyšší, než v roce předcházejícím. Z těchto závěrů se budou odvíjet 
úvahy o výši Mobilitního stipendijního fondu VUT pro rok 2005.  

V oblasti výjezdů studentů na studijní pobyty mimo Socrates Erasmus i mimo studijní programy 
(krátkodobé studijní pobyty) vyjeli za loňský rok pouze 2 studenti. Důvodem byla skutečnost, že 
fakulty finančně nepodporovaly tyto pobyty.   

Na závěr předseda SK AS VUT Ing. Švec sdělil, že Mobilitní stipendijní fond VUT výrazně 
pomáhá studentům při jejich výjezdech do zahraničí a poděkoval prorektoru Kazellemu za velkou 
pomoc.  
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 Prorektor Rais 

 Bylo vyhlášeno výběrové řízení na projekty Fondu rozvoje sdružení CESNET (termín podání 
v době od 10. 1. do 7. 2. 2005).  

 Rozvojové programy VUT jsou předběžně schváleny, celková výše finančních prostředků se 
pohybuje kolem 56  mil. Kč (podobně jako loni).  

 Probíhají jednání pracovního týmu VUT za účelem zpracování podkladových materiálů na 
akreditaci EAU, která se uskuteční začátkem března. Zvýšila se četnost schůzek, do konce ledna 
musí být materiály zpracovány.  

 
 V zastoupení kvestora Ing. Kotek  

 Koncem roku 2004 došlo v důsledku technické chyby na HW k nucenému odstavení 
ekonomického systému SAP, které trvalo poměrně dlouhou dobu; ředitel CVISu byl pověřen 
zpracováním analýzy příčin vzniku odstávky systému SAP, odpovědnosti dodavatelských firem 
příp. zaměstnanců VUT a návrhu opatření, která musí zajistit minimalizaci rizik vzniku obdobných 
situací. Analýza bude předložena členům AS VUT.  

 Z úrovně MŠMT obdrželo VUT „Pravidla pro poskytování dotací na ubytování a stravování 
studentů a na ubytovací stipendium na rok 2005“. V souvislosti s těmito pravidly je třeba upravit 
Stipendijní řád VUT. Jiné materiály, týkající se rozpočtů VŠ pro rok 2005, VUT dosud od MŠMT 
neobdrželo.  

 
 Ředitel CVIS Ing. Marušinec 

 Zpráva týkající se výpadku SAP byla včera večer elektronicky zaslána Ing. Kotkovi, Ing. 
Marušinec se omluvil za vzniklé problémy. Nejednalo se o lidské selhání ani o selhání dodavatelů, 
ale o výpadek hardware, který  byl opraven za 6 hodin po výpadku. Důsledkem však bylo porušení 
konzistence dat; prioritou obnovy bylo zachování všech dosud vložených dat na úkor rychlosti 
obnovy. Systém byl následně obnoven včetně všech dat; aby příští výpadek hardware neohrozil běh 
SAP, bude realizován zálohový sekundární standby server schopný rychle převzít produktivní SAP.  

 Připravuje se výměna identifikačních karet pro studenty a zaměstnance včetně možností, které 
s sebou tato výměna přinese, nedílnou součástí výměny identifikačních karet musí být i výměna 
snímačů ve všech areálech VUT. Fakulty budou detailně informovány o ekonomické i organizační 
stránce výměny včetně plánovaného časového harmonogramu po zpracování projektu této výměny 
obsahujícího ekonomický rozbor a možnosti finančního zabezpečení výměny karet i souvisejících 
zařízení.  

 V návaznosti na žádost vznesenou na minulém zasedání AS VUT o upřesnění bodu 6.3.2. 
Informační systém „Pravidel rozdělení dotace na rok 2005“ Ing. Marušinec sdělil, že v tomto bodě 
nejsou uvedeny aktuální informace a je třeba jej opravit – rozvoj informačního systému BRUTIS 
bude v r. 2005 pokračovat, ale již nebude rozvíjen, kapitoly „Portál VUT“ a „Pasportizace VUT“ 
již byly dokončeny. Dále je třeba doplnit informace týkající se realizace několika projektů CVIS.  
Předseda EK Dr. Popela poděkoval za sdělené informace.  

 
AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  
Doc. Münsterová informovala o průběhu zasedání předsednictva RVŠ, které se konalo dne 16. 12. 
2004: Zahájení, uvítání hostů (MŠMT – náměstek Kolář, ředitelé Beneš, Hanke, Mareš, ředitelka 
CSVŠ Šebková); Zprávy z užšího předsednictva RVŠ přednesl předseda Rady Ježek; Vystoupení 
hostů (náměstek Kolář) – v rámci tohoto bodu se uskutečnila dlouhá diskuse týkající se vyhodnocení 
výzkumných záměrů; Problematika Fondu rozvoje vysokých škol (předseda FRVŠ prof. Stránský); 
Rozpočet VŠ v roce 2005 (předseda EK RVŠ doc. Cakl); Problematika učitelského studia 
(místopředseda RVŠ prof. Bednář); Činnost RVŠ v roce 2005 (předseda RVŠ doc. Ježek); Zhodnocení 
tvůrčích aktivit studentů ve školním roce 2003/2004 (jménem omluvené předsedkyně komise RVŠ pro 
tvůrčí činnost studentů doc. Rábové prezentovala výsledky práce v této oblasti doc. Münsterová); 
Zprávy o činnosti Studentské komory RVŠ; Hospodaření Agentury RVŠ v oblasti RVŠ v r. 2004 
a návrh rozpočtu na rok 2005 (předsednictvo schválilo roční příspěvek za jednoho člena RVŠ opět ve 
výši 6 000,- Kč); Různé.  Zápis z tohoto jednání předsednictva RVŠ je vyvěšen na internetové adrese:  
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http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45

Na závěr doc. Münsterová upozornila na několik článků týkajících se výsledků hodnocení 
výzkumných záměrů VŠ s počátkem řešení od 1. 1. 2005, které vyšly v denním tisku. 

 
AD 5) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
Předseda ekonomické komise AS Dr. Popela informoval o krátkém zasedání EK AS VUT konaném 
před dnešním zasedáním senátu, na kterém byli členové komise informováni v zastoupení kvestora 
Ing. Kotkem o aktuální situaci v ekonomické oblasti VUT. Informace se týkaly zejména problematiky 
SAP a výsledku hodnocení výzkumných záměrů VUT, rovněž byla krátce zmíněna situace v oblasti 
přípravy Rozpočtu VUT na rok 2005. Z časových důvodů bylo jednání EK přerušeno, aby mohlo být 
zahájeno zasedání AS VUT, a bude pokračovat po dnešním zasedání AS VUT – bude dohodnut termín 
příštího zasedání EK a jeho předběžný program. Při schvalování návrhu Rozpočtu VUT pro rok 2005 
budou postupně projednávány v EK AS VUT rozpočty dalších součástí VUT za účasti jejich ředitelů.   

Aktuální informace: Příští zasedání EK AS VUT se bude konat ve středu 19. 1. 2005 v 10:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.  
 
AD 6) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
Doc. Lhotáková sdělila, že nové znění Statutu VUT a Volebního a jednacího řádu AS VUT 
zkontrolovala spolu s tajemnicí Cardovou a poté byly oba vnitřní předpisy podepsané předsedou AS 
VUT a rektorem VUT koncem roku zaslány na MŠMT k registraci. JUDr. Koťátková z MŠMT pouze 
elektronicky sdělila, že oba vnitřní předpisy přijala, prozatím se k nim nevyjádřila.  
Doc. Lhotáková dále sdělila, že legislativní komise AS VUT se bude v souvislosti s novým zněním 
Statutu VUT a VJŘ AS VUT do konce funkčního období současného AS VUT postupně zabývat 
revizí vnitřních předpisů jednotlivých fakult VUT.  
Doc. Münsterová na závěr konstatovala, že úspěšné zpracování nového znění Statutu VUT 
a Volebního a jednacího řádu AS VUT do konce r. 2004 se podařilo vypjatou činností celé legislativní 
komise AS VUT za významné spolupráce tajemnice AS VUT Cardové.  

 
AD 7) PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
Předseda pedagogické komise AS VUT Dr. Dobis podrobně informoval o jednání pedagogické 
komise, které se uskutečnilo dne 23. 11. 2004 společně s legislativní komisí AS VUT. Dále požádal 
prorektora Švece, aby připravovanou směrnici týkající se výuky cizích jazyků na VUT obdrželi 
členové PK AS VUT před jejím zveřejněním k vyjádření. Poté se uskutečnila krátká diskuse 
o doporučení PK vrátit se k původnímu režimu začátků vyučovacích hodin v celou hodinu, tzn. přejít 
na režim 50 minut výuka, 10 minut přestávka. Prorektor Švec upozornil, že tato záležitost musí být 
urychleně dořešena, neboť se již připravuje plán výuky na akademický rok 2005/2006.  
Na závěr Dr. Dobis sdělil, že bude senát průběžně informovat o jednání pracovního týmu VUT, který 
připravuje evaluaci VUT EUA. 
 
AD 8) RŮZNÉ 
 Doc. Zbořil informoval o žádosti AS FAST o změnu předpokládaného data vyhlášení voleb do AS 

VUT z 5. 4. 2005 na 8. 3. 2005. V následující diskusi byly podány návrhy dvou termínů posledního 
zasedání AS VUT – buďto 27. září nebo 4. října 2005. Doc. Zbořil požádal LK AS VUT, aby 
projednala předběžný harmonogram voleb do AS VUT pro funkční období 2005 až 2008 včetně 
volby kandidáta na jmenování rektorem a předložila jej tak, aby mohl být projednán a schválen na 
příštím zasedání AS VUT v únoru. 
LK AS VUT si stanovila termín příštího zasedání na úterý 25. 1. 2005 v 9:00 hodin, v malé 
zasedací místnosti rektorátu VUT v Brně.  
Členové PK AS VUT se dohodli na tom, že zasedání pedagogické komise se bude konat rovněž 
dne 25. 1. 2005 od 10:00 hod v malé zasedací místnosti rektorátu VUT v Brně.  
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 Doc. Zbořil informoval o stanovisku studenta FEKT Jana Mertla ve věci Studijního a zkušebního 
řádu VUT, Čl. 12 odst. 5 – ustanovení o 2 náhradních termínech zkoušek, které zveřejnil na 
http://www.su.fee.vutbr.cz/DISKUZE/read.php?f=1&i=5088&t=5018#reply_5088  
a požádal studentskou komoru AS VUT o prověření skutečného stavu věci. 

 AS VUT diskutoval některé problémy, které koncem kalendářního a hospodářského roku 2004 
nastaly v souvislosti s tím, že podpisové právo k čerpání finančních prostředků AS VUT má pouze 
doc. Zbořil. V rámci diskuse bylo zvažováno schválení podpisového práva pro předsedu EK AS 
VUT Dr. Popelu, následně se senátoři přiklonili k názoru, že podpisové právo spolu s předsedou 
AS VUT by mělo zůstat pouze předsedovi komory akademických pracovníků. Dále byla 
diskutována otázka dlouhodobé neúčasti předsedy KAP Mgr. Božka na zasedáních AS VUT, po 
diskusi byl podán návrh na jeho odvolání z funkce a zvolení nového předsedy KAP. O těchto 
návrzích bylo hlasováno.  
Návrh na usnesení: 
Komora akademických pracovníků AS VUT souhlasí s odvoláním Mgr. Václava Božka, CSc. 
z funkce předsedy KAP AS VUT z důvodu jeho dlouhodobé neúčasti na zasedáních AS VUT. 
Hlasování: 
Pro – 10 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 4 hlasy 
UAS 1 
Komora akademických pracovníků AS VUT souhlasí s odvoláním Mgr. Václava Božka, CSc. 
z funkce předsedy KAP AS VUT z důvodu jeho dlouhodobé neúčasti na zasedáních AS VUT. 

Po schválení výše uvedeného usnesení byl z pléna podán návrh, aby novým předsedou KAP AS 
VUT byl zvolen doc. Dalík. O tomto návrhu bylo hlasováno. 

Návrh na usnesení: 
Komora akademických pracovníků AS VUT souhlasí se zvolením do funkce předsedy KAP AS 
VUT doc. RNDr. Josefa Dalíka, CSc. 
Hlasování: 
Pro – 14 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas  
UAS 2 
Komora akademických pracovníků AS VUT souhlasí se zvolením do funkce předsedy KAP AS 
VUT doc. RNDr. Josefa Dalíka, CSc. 
Důležitá poznámka: Při psaní tohoto zápisu bylo zjištěno, že touto volbou porušil AS VUT 
ustanovení Čl. 9 odst. 1 Volebního a jednacího řádu AS VUT a Přílohy č. 1 – Volební řád pro 
volbu předsedy a místopředsedů AS VUT, a proto bude muset být nastalý problém řešen na příštím 
zasedání AS VUT.   

 Na závěr zasedání členové AS VUT diskutovali s rektorem Vrbkou a s Ing. Kotkem o výsledcích 
výběrového řízení na výzkumné záměry s počátkem řešení od 1. 1. 2005 a o článcích, které v této 
souvislosti vyšly v denním tisku. V diskusi na dané téma vystoupili prof. Nový, doc. Münsterová, 
doc. Zbořil, Dr. Popela a Ing. Hanušová.  

 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne  8. února 2004 v 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 
 
 
 
          Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                       Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
předseda Studentské komory AS VUT                                                   předseda AS VUT v Brně 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
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